

Møtereferat

Møte: AU Nord

Tid/Sted: Teams – Onsdag 15. desember kl 11.00 – 14.00

Til stede: Bjørn Arne Skoglund, Ola Johansen, Fred Tore Fagereng, Bente Børsheim, Sissel H. Johansen, Håvard Knygh, Ragnhild Engan, Merethe Sund, Christer Skreslett, og Magne Trondmo.

Forfall:

Kopi til: Varamedlemmer AU, Tor Olav Brandtzæg

Referent: Magne Trondmo

Malvik 17.12.2021

| Sak nr. | Emne | Ansvar |
|---------|---|--------|
| 1 | Referat fra forrige møte | |
| | Ang endringer på innmelding og frister | |
| | Her må klargjøres hva som faktisk gjelder. Se sak 3. | |
| 2 | Orientering fra styret | |
| | Merethe orienterte fra styremøte i uke 49. | |
| | <u>Spørsmål/kommentarer:</u> | |
| | <ul style="list-style-type: none">• Ang transportsatser livdyr. Kommer vi i distriktene dårligere ut nå mht. den høyeste satsen som skal gjelde framover?• Ang mer saktevoksende kyllinghybrid. Kan dette fremstå som en indirekte innrømmelse av at Ross308 er et dårligere alternativ?• Nord-Norgestrekket. Hva er fremdriften her?• Hva er status mht. Telespor?• Kadaverhåndtering i Finnmark. Er bøndene i Finnmark orientert?<ul style="list-style-type: none">○ Dette må følges opp. Bjørn-Arne sjekker med Hans Thorn• Hvor hardt slår økte strømpriser ut for Nortura?• Har alle fagutvalg vært «på ballen» i f.t. produksjonsregulering og verktøy? ... og legger styret noen føringer for at fagutvalgene skal drøfte dette? | |
| 3 | Orientering fra tilførsel/rådgivning | |
| | Christer orienterte: | |
| | <ul style="list-style-type: none">• Stor aktivitet i høst – alle dyreslag• God stemning blant rådgiverne• Økte priser bidrar til bedre stemning blant bøndene.• God status mht. dyrevelferd• Må ha kurs i f.t. storfekjøttkontrollen – mye feil/retting• Byggeprosjekter på vent pga økonomi• SAP fungerer bedre – men fortsatt en vei å gå• Ønske fra bøndene om å delta på Angus-avtale• For lite smågris i tilførselsområde Målselv etter nyttår• Jobber med arbeidsplan for 2022 – Fokusområder er bl.a.<ul style="list-style-type: none">○ Økte tilførsler○ Rådgivning og dyrevelferdsveiledning○ Medarbeidertilfredshet• Slaktegris tom uke 48<ul style="list-style-type: none">○ Målselv stabil (men en del av grisen kommer sørfra)○ Horn – noe økning○ Bjerka økning (MRSA-besetninger kommer inn) | |

- Storfe tom uke 48
 - Målselv – Nedgang
 - Horn – stabilt
 - Bjerka – svak nedgang (men store innmeldinger nå)
 - Karasjok – nedgang
- Småfe tom uke 48
 - Målselv – ned 5%
 - Horn – noe nedgang
 - Bjerka – noe nedgang (men kommer trolig ca ajour)
 - Karasjok – nedgang
- En del klager på klassifisering (Målselv). Vi bli avholdt møte(r) på nyåret
- Ang endring av innmelding (bytte dyr). Regelverket sier 24 timer – og det må vi forholde oss til.

Spørsmål/kommentarer:

- Hvordan oppleves stemningen blant bøndene når dere er på møter?
- Det kommer til å bli vanskelig å få noen til å satse framover. Nortura bør derfor være bekymret når vi mister tilførsler. Burde vi hørt nærmere med styret om hva de tenker rundt dette?

4 Orientering fra fagutvalg/ansvarskretser/landbruksråd

Håvard (gris):

- Langtidsprognose. Har tilsynelatende ok kontroll
- Endret konsesjonsregelverk mht. engangspurker fra 2025 – kan gi utfordringer
- Produksjonsregulering
- Forståelse for distriktsgrensen

Fred-Tore (storfe):

- Dyrevelferdsprogram storfe
- Livdyrformidling

Ragnhild (småfe):

- Sesongen. Troms og Finnmark har slaktet mer sau enn tidligere – usikker på hva det betyr. Kan bety at det er flere som avvikler
- Tomt reguleringslager. Nortura har en del på eget lager. Kan bli aktuelt med import hvis behov
- Nisje
- Dokumentasjon dyrevelferdsprogram

Sissel (egg):

- Inntransport – reduserte kostnader
- Jordbruksforhandlingene
- Fugleinfluenza
- Eggkontrollen

Spørsmål/kommentarer:

- Nisjebegrepet er veldig «vidt»
- Hva tenker fagutvalg gris rundt dette med engangspurker? Viktig at vi «kjører løpet» her i f.t. hva som er vedtatt.
- Når gis det beskjed om når innmeldte dyr skal hentes?

5 Oppsummering av RU-møtet 26.-27. oktober

Vi burde hatt med evalueringsskjema. Det tar vi med oss til neste møte

Bortsett fra lunsjen på dag 1, fungerte det tekniske bra.

Mange engasjerte deltakere

Ingen negative tilbakemeldinger fra deltakere etter møtet

6 Oppsummering av gruppearbeid på RU-møtet

Bjørn-Arne, Ola og Ragnhild har sendt en kort oppsummering til Magne.

Sissel

- Mye negativt
- Referatene fra AU-møtene bør legges tidligere på nett
- Mange føler at prosessen rundt Måselv var forutbestemt

Håvard

- Mye positivt
- Overrasket over hvor mye negativt som spres i sosiale media
- Synes gruppeopplegget har vært positivt

Bente

- Mye positivt. Skryt for opplegget med gruppearbeide

Magne legger også dette inn i fellesdokumentet

Spørsmål/kommentarer:

- Signaler om at enkelte RU-repr ikke møter fordi de føler at de ikke har noe de skulle ha sagt / ikke når gjennom. Det er bekymringsfullt
- Skulle vi gjort alvor av det vi har snakket om med å sende et eierbrev fra AU?
- Viktig å fortsette (og gjerne trappe ytterligere opp) dialogen mellom krets- og regionnivå

Vedtak

AU legger opp til å sende ut et kort infoskriv til alle eiere i Nord 2 ganger pr år. Før jul og før sommeren. Bjørn-Arne lager utkast til skriv som kan sendes nå før jul

Bjørn-A

7 Distriktstilskuddet

AU velger å ikke gå inn i dette nå, og overlater det til faglagene

8 Oppfølging av nye produsenter

Hva kan evt. de tillitsvalgte bidra med – også på krets nivå?

Adm har et opplegg i f.t. oppfølging av nybrukere. Det har vært noen tilfeller der det har glippet, men det har høy prioritet.

Det sendes ut lister med nybrukere til kretsene 1 gang pr år. Dvs at kretsene har mulighet til å hjelpe adm. med å følge opp nye brukere.

Noen få kretser har rutiner for å med jevne mellomrom, invitere nybrukere til et møte.

9 Jordbruksforhandlingene 2022

AU Nord velger å ikke sende noe spesifikt til Nortura sentralt i forbindelse med jordbruksforhandlingene.

10 **Kretsmøtene 2022 - status**

Magne ga en kort status

- Kretsmøteplanen er sendt ut til AU tidligere
- Magne har hatt møte med kretslederne, som nå er i sving med å bestille lokaler
- Magne har hatt møte med valgkomitelederne i kretsene. Frist for innstilling 20. des
- Det er bestemt at det blir gjennomført valg i kretsmøtene, altså ikke elektroniske valg

Oppdatert kretsmøteplan sendes ut til AU

I de møtene der det ikke er deltakelse fra konsernstyret, er det naturlig at leder eller nestleder i AU deltar. Bjørn-Arne og Ola samsnakker om hvordan de fordeler disse møtene.

Bjørn-A /
Ola

11 **Møteplan/Årshjul 2022**

Utkast fra Magne ble raskt gjennomgått.

I f.t. dialog med kretsutvalgene ble følgende vedtatt:

- AU setter opp 2 Teamsmøter pr år med kretsutvalgene. Kveldsmøter på ca 1,5 time. Ett møte vår og ett møte høst
- AU fortsetter praksisen der den enkelte AU-representant kjører Teams-møte med sine ansvarskretser. Et møte i halvåret.

Magne sender ut møteinnkallinger

Magne

12 **Eventuelt**

Nortura Målselv

Bjørn-Arne har hatt en prat med Svein Inge Jakobsen på Nortura Målselv i f.t. status der:

- Hva kan vi gjøre for å utnytte oppstrømmen av råvarer?
- Hvor mye mer kan vi øke med mht. slakting – uten å investere? Dette er det regnet på – og det er et stort potensial i f.t. dagens kapasitet
- NNS-pølsa. Stor betydning for regionen. Ønskelig å få dette inn i et helårssortiment – ikke bare kampanje.

Hva kan AU-Nord gjøre for å være med å pushe på i f.t. dette?

Vi må etterspørre hva som skjer – og også få konkrete salgstall på bordet. Må få oversikt over hvilken innsats som legges til grunn.

Hittil har AU blitt henvist til Svein Inge for å få svar. Svein Inge føler ikke at han har god nok oversikt over dette. Må derfor rette henvendelsen mot f. eks Trine og/eller Anne Marit.

Bjørn-Arne og Ola lager et forslag.

Bjørn-A /
Ola

Nødslakteordningen

Vi må få konkretisert hva som gjelder og hva som tenkes i f.t. nødslakteordningen. Christer ser nærmere på dette.

Christer

